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اردوی ملی پوشان 
تکواندو در شمال

تیــم ملــی تکوانــدو مــردان بــرای 
برپایــی یــک اردوی 3  روزه راهــی 
اســتان مازنــدران می شــود. تیــم 
ملــی تکوانــدو کشــورمان کــه بــرای 
حضــور در رقابت هــای گرندپــری 
منچستر تمرینات آماده سازی خود 
را پیگیــری می کند، به دعوت هیأت 
تکوانــدوی اســتان مازنــدران بــرای 
برپایی یک اردوی 3 روزه راهی »متل 
قــو« در اســتان مازنــدران می شــود. 
بــا صلاحدیــد کادر فنــی، محمــد 
صــادق دهقانــی، ابوالفضــل زنــدی، 
میرهاشــم حســینی، امیرعبــاس 
، حســین لطفــی، ســجاد  رهنمــا
مردانــی، ســروش احمــدی، علــی 
احمــدی، دانیــال بزرگــی، علی اصغر 
علــی مرادیــان، فــرزان عاشــورزاده، 
رضــا کلهــر، آریــن ســلیمی، آرمیــن 
هادی پــور، ســیاوش بیــات، متیــن 
رضایــی، ابوالفضل عباســی، مهدی 
جلالی، امیرحسین ملکی و علیرضا 
نادعلیــان در اردوی متــل قــو حاضر 
هســتند. همچنیــن مهــدی حاجــی 
موســایی، امیرحسین محمدخانلو، 
محمدمهــدی عمــادی، امیرمحمــد 
بخشــی، مهــران برخــورداری، علــی 
نــی  نجفــی و محمدحســین یزدا
به دلیــل حضــور در رقابت هــای 
انتخابــی ارتش هــای جهــان در ایــن 

اردو شــرکت نمی کننــد.

 بازگشت جودو
IOC با پرچم

وزیــر ورزش و جوانــان از دریافــت 
مجــوز حضــور جودوکاهــای ایــران 
زیــر پرچــم IOC در مســابقات 
ســهمیه  کســب  و  لمللــی  بین ا
المپیــک خبر داد. حمید ســجادی 
وزیــر ورزش و جوانــان در نشســت 
خبــری خــود ضمــن ابــراز ناراحتــی 
از تعلیــق فدراســیون جــودو، از 
دریافــت مجــوز حضــور نمایندگان 
کشــورمان زیــر پرچــم IOC در 
مســابقات بین المللــی و کســب 
ســهمیه المپیــک خبــر داد. حمید 
سجادی در این  باره گفت: »تعلیق 
فدراســیون جــودو خبــر خوبی نبود 
که در حال پیگیری آن هستیم. در 
 IOC ســفر بــه ســوئیس مجــوز را از
گرفتیــم کــه ورزشــکاران ایــران بــا 
پرچم این نهاد در مسابقات کسب 
ســهمیه و رقابت هــای بین المللــی 
شرکت کنند، حتی در مجمع جودو 
هــم بــا ایــن مســأله موافقت شــد، 
این را خودم از IOC خواهش کردم 
و آنهــا موافق بودند که ورزشــکاران 
متضرر نشــوند.« با توجه به صدور 
مجــوز حضور نماینــدگان ایران زیر 
پرچــم IOC بایــد دیــد نماینــدگان 
کشــورمان در مســابقات جهانــی 
ازبکســتان کــه از 14 تــا 21 مهــر ماه 
در تاشــکند برگزار می شود، حضور 

پیــدا می کننــد یــا خیر؟

فوتبال هفت نفره در کما

بحران پول، قهرمانی 
کشور را لغو کرد

بــا اینکــه 3 ســال اســت مســابقات 
نــی کشــور فوتبــال هفــت  قهرما
نفــره برگــزار نمی شــود، امســال نیــز 
فدراســیون جانبــازان و معلولیــن 
به دلیل نبود بودجه شرایط برگزاری 
ایــن رقابت هــا را نداشــت. امین الله 
مانــی در این  باره گفت: »مســابقات 
قهرمانــی کشــور فوتبــال هفت نفره 
قــرار بــود بعد از 3 ســال شــهریور در 
کرمانشاه برگزار شود که فدراسیون 
جانبــازان و معلولیــن اعــلام کــرد که 
بودجــه کافــی بــرای برگــزاری ایــن 
رقابت هــا ندارد. البته ســعی کردیم 
بــا جــذب اسپانســر ایــن مســابقات 
را برگــزار کنیــم کــه متأســفانه حامی 
مالی پیدا نکردیم.« مانی ادامه داد: 
»وقتــی مســابقات قهرمانــی کشــور 
برگــزار نشــود، شناســایی اســتعداد 
نیز امکانپذیر نیست و بازیکنان نیز 
انگیــزه خــود را از دســت می دهند و 
ایــن مســأله می توانــد مشــکلات 
زیــادی را بــرای تیــم فوتبــال هفــت 

نفــره ایجــاد کند.«

 zخبر

 zسوژه

صدور احکام امیدوار کننده در فدراسیون وزنه برداری

رضازاده مشاور عالی شد، غزالیان سرپرست کمیته پزشکی
یــران ورزشــی - روز گذشــته بــرای  ا
وزنه بــرداری ایران اگرچه خبر درگذشــت 
پدرمعنوی و تنها بازمانده اردوی المپیکی 
1948 لنــدن یعنــی »محمدزهتــاب« 
شــروع تلخ و تأثر برانگیزی بود اما صدور 
احــکام جدید برای تعدادی از چهره های 
شــاخص، نامــدار و بــزرگ وزنه بــرداری 
ایــران همچــون »حســین رضــازاده« و 
»فرشــاد غزالیــان« اندکــی کام اهالــی 
وزنه برداری را شیرین کرد و بیش از قبل 

بــه آینــده وزنه بــرداری امیــدوار.
پرســت  سر نی  ا و شــیر نو ا د  ســجا
فدراســیون وزنه بــرداری، در طول مدتی 
کــه ســکان هدایــت مدیریتــی و اجرایی 
ایــن فدراســیون را در دســت گرفتــه 

اســت، برنامــه و تفکــرات مثبتــی را در 
دســتور کار خــود و تیــم همراهــش قرار 
داده کــه بی شــک عملیاتــی شــدن آنهــا 
می تواند حال وزنه برداری را خوب کند و 
سروسامان خوبی به این رشته پرافتخار 
المپیکــی بدهــد. یکــی از برنامه های در 
دســت اجــرای انوشــیروانی، صــدور 
احــکام اجرایی و فنی برای تعداد زیادی 
از ســتاره های نامــدار و اســم و رســم دار 
وزنه بــرداری ایــران اســت. چهره هــای 
رآفرینــی همچــون  شــاخص و افتخا
کــوروش باقــری، نــواب نصیر شــلال، 
بهــداد ســلیمی، ســعید علی حســینی، 
محمدرضــا براری، هادی پانزوان و البته 
»حســین رضازاده« قهرمــان و رکورددار 

پیشــین وزنه بــرداری ایــران در دســته 
وزنــی فوق ســنگین، کــه همگــی جــزو 
نوابغ اسم و رسم داری بودند که در دوره 
قبــل به دلایل مختلــف اگرچه علاقه ای 
بــه حضــور و همراهــی بــا تیــم مدیریتی 
گذشــته نداشتند، اما از سوی مدیریت 
گذشــته نیز درخواســتی بــرای همکاری 

بــه آنهــا پیشــنهاد نشــده بود. 
امــا حــالا انوشــیروانی بــا دعــوت از 
تمامــی بــزرگان و چهره هــای شــاخص 
وزنه برداری ایران، سعی دارد وفاق ملی 
را بــه معنای واقعی کلمه در وزنه برداری 

ایــران برقــرار کنــد. 
برهمیــن اســاس او روز گذشــته بــا 
صــدور احکامی جداگانــه برای دو چهره 

شــناخته شــده وزنه برداری ایــران یعنی 
»حســین رضازاده« و»فرشاد غزالیان«، 
آنهــا را بــه ترتیــب به عنوان مشــاور عالی 
سرپرســت در امــور فدراســیون و عضــو 
کمیتــه فنــی وزنه بــرداری، همین طــور 
سرپرســت کمیته پزشــکی وزنه برداری 

منصــوب کــرد. 
قطعاً حضور و همراهی حسین رضازاده 
بــا کوله بــاری از تجربــه مدیریتــی و فنی، 
همین طــور دکتــر فرشــاد غزالیــان بــا 
داشــتن دانــش روز پزشــکی ورزشــی و 
اشــراف کامــل بــه ایــن حــوزه تخصصی 
می توانــد کمــک شــایانی بــه پیشــرفت 
و حرکــت رو بــه جلــوی ایــن فدراســیون 

داشــته باشــد.

  

 آیا حکم »CAS« جنبه های داخلی 
جودوی ما را هم در بر می گیرد؟

خیـر، مـا مختاریـم هـر مسـابقه داخلـی و 
فعالیـت مـورد نظرمـان در ایـران را انجـام 
بدهیم و حتی می توانیم در تورنمنت های 
غیـر رسـمی در سـایر کشـورها شـرکت 
کنیـم. محرومیـت مـا فقـط از تمامـی 
پیکارهـای رسـمی بین المللـی منجملـه 
المپیک هـا، مسـابقات قهرمانـی جهـان 
و رقابت هـای قـاره ای اسـت. مـا حتـی در 
رقابت هـای اخیـر کشـورهای اسـلامی 
در قونیـه حاضـر بودیـم و بـزودی بـه 
تاجیکسـتان می رویـم تـا در مسـابقات 

بین المللـی آنجـا هـم شـرکت کنیـم.

در وجه داخلی کدام رقابت ها را 
پیش رو داریم؟

ر  کشـو نـی  ما قهر ت  بقا مسـا م  تمـا
در رده هـای مختلـف سـنی در دسـت 
طراحـی و اجـرا اسـت. در رقابت هـای 
اخیـر جـودوی قهرمانـی نوجوانـان کشـور 
حـدود 250 جـودوکا شـرکت داشـتند. هـم 
ایـن مسـابقات جایـزه نقـدی داشـت و هـم 
پیکارهـای قهرمانـی جوانـان و بزرگسـالان 
کشور که در آینده نزدیک برگزار می شوند، 
از ایـن امتیـاز برخـوردار خواهنـد بـود. یـک 
مسـابقه مهـم تحت عنـوان »جایزه بزرگ« 

را هـم در دسـت تدویـن و اجـرا داریـم.
  برای اینکه جودوکاهای ما در یک 

سال باقی مانده از محرومیت 
چهار ساله مان انگیزه خود را از 

دست ندهند، چه تدابیری را اتخاذ 

کرده اید؟
نـه تنهـا بـه فاتحـان پیکارهـای قهرمانـی 
کشـور همـه رده هـای سـنی پـاداش نقـدی 
می دهیـم بلکـه بـرای ملی پوشـان هـم 

حقـوق ماهانـه مقـرر کرده ایـم.
 چه فعالیت های داخلی دیگری را در 

دستور کار دارید؟
همین امروز و فردا اولین آکادمی جودوی 
ایـران کـه در ورزشـگاه کبکانیـان و پـس از 
انجام کارهای ساختمانی و نوسازی در آنجا 
راه انـدازی شـده، طـی مراسـمی بـا حضـور 
مسـئولان ارشـد ورزش کشـور افتتـاح 
می شـود. مـا پیش تـر 12 خانـه جـودو را هـم 
در نقاط مختلف کشور تأسیس کرده ایم.

آیا از دوران چهار ساله ریاست تان 
در فدراسیون جودو راضی هستید؟

چـرا راضـی نباشـم. مـن جـودو را زمانـی 

در دسـت گرفتـم کـه بیشـتر از 68 هـزار 
جـودوکای بـه ثبـت رسـیده وجـود نداشـت 
امـا حـالا 108 هـزار نفـر جـودوکا رجیسـتر 

شـده داریـم.
حاصل کارمان در بازی های 

کشورهای اسلامی خوب نبود. این 
طور نیست؟

در انفـرادی ورزشـکاران مـا موفـق نبودنـد 
و حـق هـم داشـتند زیـرا بـر اثـر محرومیـت 
اعمال شده توسط فدراسیون بین المللی 
حدود سه سالی بود که در مسابقات برون 
مـرزی مهـم شـرکت نمی کردنـد و آمادگـی 
لازم را نداشـتند. امـا ناکامـی در بخـش 
انفـرادی و تلاش هایـی کـه در دو، سـه روز 
اول بـرای بازگشـت بـه گذشـته روشـن مان 
انجـام دادیـم، سـبب شـد در روز آخـر در 
قسـمت تیمـی مـدال برنـز بگیریـم. حتـی 

کسـب اجـازه شـرکت بانـوان جـودوکا بـا 
حجـاب اسـلامی در آوردگاه قونیـه هـم 
محصـول تلاش هـا و رایزنی هـای مـا بـود و 
سـایر کشـورها هـم از آن بهره منـد شـدند.

آینده را چگونه می بینید؟
بسـیار روشـن. محرومیـت مـا در شـهریور 
1402 تمـام می شـود و بازی هـای آسـیایی 
هانگـژو کـه یـک سـال در آن تأخیـر افتـاد، 
بلافاصلـه در مهرمـاه آن سـال برگـزار 
می شـود و در نتیجـه مـا هیـچ منـع قانونـی 
برای حضور در آن نداریم. برنامه اردوهای 
داخلـی و نحـوه تـلاش و تمرینات مـان 
را هـم طـوری گذاشـته ایم کـه وقتـی آن 
مسابقات برگزار می شود، نفرات منتخب 
مـا در اوج آمادگـی باشـند. پـس از آن هـم 
بـه سـوی المپیـک پاریـس بـه حرکـت 

درخواهیـم آمـد.

رئیسی که کوتاه نمی آید

میر اسماعیلی: حق جودو را می گیریم
آرش میــر اســماعیلی رئیــس نــام آشــنا، خرم آبــادی و 42 ســاله فدراســیون جــودوی ایــران کــه تــک فرزنــدش )یــک پســر 19 ســاله( مثل جوانی هــای خود او جودوکا شــده پــس از تأیید شــدن حکم محرومیــت بین المللی فدراســیون جودوی 
ایــران توســط دادگاه عالــی ورزش جهــان )CAS( کــه ابتــدا توســط فدراســیون بین المللــی جــودو تعییــن و اعمــال شــد و تــا شــهریور ســال بعد به درازا می انجامد، باز هم بیکار ننشســته و مشــغول تلاش اســت تا حــق جودوی ایــران را بگیرد و 

حرف هــای تــازه او گویــای همین نکته اســت.

قاعدتاً در این سه 
سال بر سر ماجرای 

تعلیق جودوی ایران و 
پیامدهای آن فرسوده 

شدید.
همین طور است 
اما سربلندیم زیرا 
بر اثر مساعی مان 

توانستیم حکم اولیه و 
نامنصفانه فدراسیون 

بین المللی جودو را 
که شرط گذاشته 

بود ورزشکاران ما 
موظف اند در هر 

میدان بین المللی اگر بر 
اساس قرعه و جدول به 
ورزشکاران رژیم غاصب 

صهیونیستی برخورد 
کردند با آنها مسابقه 

بدهند، بشکنیم و این 
»پیش شرط« از بین 

رفت.
ما یک تیم حقوقی قوی 

را برای رفع این گونه 
احکام ناعادلانه به کار 
گرفتیم و هرگز کوتاه 

نیامدیم و حتی در 
جریان صدور حکم اخیر 

»CAS« هم که هشت 
بار تأخیر حادث شد، 
ما پا به پای ماجراها 
پیش رفتیم و برای 

هر ادعای نادرستی، 
پاسخ مناسب و قاطعی 

داشتیم.

ZOOM

پیشکســوت تکوانــدوی ایران در خصوص انتخاب ســرمربی تیــم ملی از میان 
مقانلــو و بســحاق گفــت: »طبــق مصوبــه کمیتــه فنــی، بســحاق ســرمربی تیــم 
امیــد و مقانلو ســرمربی تیم ملی شــد. ایشــان بــه جای اینکه نفــرات امید را به 
کشــورهای اســلامی اعزام کند، بزرگســالان را به  مســابقات برد و این در حالی 
اســت کــه اصــلاً نگفته بودنــد که تیم الــف و ب داریم. اگر در این شــرایط بودم 

رهــا می کــردم و می رفتــم و برای خودم دردســر درســت نمی کــردم. «  

معاونــت ورزش حرفــه ای و قهرمانــی وزارت ورزش و جوانــان گفــت: »تــا بــه 
ایــن لحظــه هنوز تصمیمــی برای حضــور در انتخابات کمیته ملــی پارالمپیک 
ندارم تا ببینم شــرایط در آینده به چه شــکل اســت. قطعاً نبود فردی همچون 
خســروی وفا بــه کمیتــه ملــی پارالمپیــک لطمــه می زنــد. با ســبک مدیریتی او 
و برنامــه محــور بــودن نتایــج خوبــی را در پارالمپیک شــاهد بودیــم، امیدوارم 

کمتریــن آســیب بــه ورزشــکاران این حوزه وارد شــود.«

بــا تصمیــم اعضــای هیأت اجرایــی کمیته ملی المپیک، ســیدمناف هاشــمی به 
عنــوان دبیــر کل کمیتــه ملــی المپیــک انتخــاب شــد. دومیــن نشســت اعضــای 
هیــأت اجرایــی کمیته ملــی المپیک صبح دیروز و با حضــور اعضای جدید برگزار 
شــد کــه طــی آن حاضرین ســیدمناف هاشــمی را بــه عنوان دبیــر کل کمیته ملی 
المپیــک انتخــاب و معرفــی کردنــد. ضمنــاً در این نشســت ســیداحمد بابایی به 

عنــوان خزانــه دار کمیته ملــی المپیک انتخاب شــد.

مرتضی کریمی: محمد پولادگر: مناف هاشمی

جای مقانلو بودم، می رفتم تصمیمی برای حضور در پارالمپیک ندارم دبیرکل جدید کمیته ملی المپیک معرفی شد
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